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Zápis ze 76. setkání Poradního sboru RMB pro rodinu ze dne 13. 1. 2017 
 
  
 
 

 
Místo setkání: zasedací místnost tajemníka Magistrátu města Brna, budova Nové radnice, Dominikánské 
nám. 1, dveře č. 32.    
Účastníci: členové Poradního sboru RMB pro rodinu dle prezenční listiny, která je přílohou zápisu. 
 
Téma schůze: 
 

1. Schválení Akčního plánu na rok 2017 
2. Koncepce rodinné politiky MPSV 
3. Národní týden manželství - informace o připravované kampani 
4. Informace o změnovém zákoně, kterým se mění Zákon o sociálních službách č. 108/2006 Sb. 
5. Informace o projektu rozvoje paliativní péče v městě Brně 
6. Informace o průběhu městské sbírky hraček 
7. Různé 

 
 
Zahájení: 
 
Paní předsedkyně PSpR  zahájila schůzi. Do programu bylo zařazeno aktuální téma -  Koncepce 
rodinné politiky, kterou v současné době připravuje MPSV. Bude  bodem č. 2 programu. Po té přešla 
k jednotlivým bodům schůze. 
 
Ad. 1 Schválení Akčního plánu na rok 2017 
 
Bc. Tesařová sdělila k tomuto bodu schůze:  
Do Akčního plánu, který je předkládán na dnešní schůzi, nebyly přidány žádné nové aktivity, oproti 
návrhu, který byl předkládán na minulé schůzi. Jednotlivé aktivity jsou pouze podrobněji 
rozpracovány a časově rozvrženy do průběhu roku.  
Připomínky k Akčnímu plánu: 
Mgr. Sekanina: Aktivity  navržené v rámci kampaně Týden pro rodinu pro Family Pointy rozšířit i na 
Senior pointy.  
Plán bude doplněn podle připomínky pana Mgr. Sekaniny. 
Členové PSpR  schválili Akční plán na rok 2017, pro byli všichni přítomní členové. 
Akční plán bude přílohou zápisu. 
 
Ad. 2 Koncepce rodinné politiky MPSV 
 
Pan náměstek Mgr. Hladík zahájil toto téma: 
Návrh koncepce RP, který byl dnes předložen členům PSpR, je ve fázi před mezirezortním 
připomínkováním. K jejímu zpracování máme celou řadu výhrad, a proto také byla zařazena na dnešní 
jednání. Mgr. Hladík předal slovo paní Ing. PhDr. Oujezdské, která je členkou Odborné komise pro 
rodinnou politiku, která spolupracovala s MPSV na tvorbě koncepce. 
 
PhDr.Oujezdská sdělila: 
Tato koncepce se od dvou předchozích zásadně liší (ty zpracovány v letech 2005,2008). Především 
nebyla dosud zpracována nová Zpráva o rodině, která by byla základním východiskem pro přípravu 
koncepce. Koncepce vychází mnohdy z nepřesných údajů nashromážděných z různých zdrojů. 
Nesouhlasíme již se základním záměřením koncepce. Neboť v koncepci není definováno, co je 
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zájmem státu. Hlavním cílem je  uspokojovat potřeby občanů, které vidí zejména v dostatečném 
finančním zabezpečení a dostupnosti zaměstnání. 
Opatření, která koncepce navrhuje, mohou být líbivá, protože slibují v mnoha případech vyšší 
finanční zajištění rodin, ale bohužel v ní není definován zájem státu na stabilním rodinném soužití 
založeném na manželství. Koncepce nepodporuje žádnou formu soužití. (Přitom ze 76%úplných rodin 
je 88% založeno na manželství). Není zde zmíněna ani hodnota rodičovské péče. Naopak koncepce 
navrhuje možnost vysokorychlostního čerpání rodičovské dovolené a zřízení tzv. mikrojeslí  - zařízení 
nerodinné péče o děti již od 6měs.věku.  Koncepce dále navrhuje možnost umístit dítě do 
kolektivního zařízení  a  současně pobírat rod. příspěvek, což považujeme za diskriminační vůči 
matkám, které se rozhodly pečovat samy o dítě. 
 
Dalším navrhovaným opatřením, se kterým nesouhlasíme je umožnění asistované reprodukce ženě 
bez souhlasu muže. 
 
Za nedostatečné považujeme v navrhovaných opatřeních v oblasti slučitelnosti rodiny a zaměstnání  
uvedení pouze jediné formy alternativních úvazků, a to sdíleného pracovního místa.  
 
Mgr. Navrátilová připojila svoji připomínku:  
Z pohledu ochrany zájmu dítěte, nevidím v koncepci ani podporu dítěte. Je zde pouze zmíněna 
potřeba kolektivní péče o dítě. Zdá se jako by šlo spíše o „koncepci trhu práce“. 
 
Je třeba vytvářet primární prevenci. Ta není řešena  v rámci sociální práce. V oblasti primární 
prevence je zásadní mezioborová spolupráce. 
Mudr. Prosková vyjádřila zájem o schůzku s Mgr. Navrátilovou na toto téma. 
 
V rámci jednoho výzkumu proběhly rozhovory s dětmi z nefunkčních rodin, při kterých děti velmi 
často udávaly, že vnímají, že nemají budoucnost.  To je vždy velmi nebezpečné.  
 
Dále pokračovala paní Oujezdská:  
Navrhovaná koncepce vychází z genderové teorie, ve které předávání stereotypů v rodině není 
žádoucí a ani není zapotřebí stabilita (stěžuje možnost změn, které mají být svobodně umožněny.) 
 
Navrhovaná koncepce není metodologicky čistá, pojmy jako  politika sociální, rodinná, politika práce 
vůbec neřeší. 
 
Koncepce prošla mezirezortním připomínkováním a nyní je ve fázi, kdy by mělo MPSV připomínky 
vypořádat. Nemusí je však brát v potaz. Po vypořádání připomínek bude koncepce předložena vládě. 
 
Poradní sbor pro rodinu přijal  rozhodnutí:  
Vyčlenit pro  téma Koncepce rodinné politiky MPSV jedno celé jednání poradního sboru a zaujmout  
a vydat k této koncepci stanovisko. 
Ing. PhDr. Oujezdská  zašle připomínky , které ke koncepci zpracovalo Národní centrum pro rodinu.  
Mgr. Hladík zašle připomínky všech institucí, které se připomínkování zúčastnily. 
Bc. Tesařová zašle koncepci v el. podobě. 
 
Ad.3 Národní týden manželství (NTM) - informace o připravované kampani 
 
Bc. Tesařová sdělila jakým způsobem se do kampaně Brno zapojí: 
Bude vytvořen leták, který bude umístěn do vozů MHD, a to od 4.- 19. 2.  Leták bude propagovat jak 
kampaň, tak akce, které v rámci kampaně v Brně proběhnou. Organizace, které v rámci NTM pořádají 
nějakou akci a budou uvedeny na letáku: Centrum naděje a pomoci, Centrum pro rodinu a sociální 
péči, Sbor Bratrské jednoty babtistů v Brně a Credo nadační fond. 
 
Dále se město podílí na přípravě přednášky manželů Handlarových, kterou v rámci NTM pořádá 
Centrum pro rodinu a sociální péči. 
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Poradní sbor vyjádřil k tématu tyto připomínky a úkoly pro Bc. Tesařovou:  
Propagační leták zaslat panu Mgr. Sekaninovi, zveřejní ho na stránkách JMK. 
Uvést do letáku statistické údaje o manželství, které dodá paní Ing. PhDr. Oujezdská. 
Kromě letáku zajistit zhotovení  propagačního banneru,  který bude vyvěšen na budově Nové radnice 
v týdnu kampaně. 
Zajistit podklady pro článek o NTM do Brněnského metropolitanu. 
Vytvořit „prokliky“  z našich webových stránek na stránky NTM 
 
Ad 4 Informace o změnovém zákoně, kterým se mění Zákon o sociálních službách č. 108/2006 Sb. 
 
Mgr. Hladík sdělil tyto informace: 
Zákon novelizuje zákon o sociálních službách. Propojuje oblast sociální a zdravotní. Zavádí nový 
pojem „Ošetřovatelský domov“.  V něm bude zajištěna péče jako v léčebnách dlouhodobě 
nemocných. Bude zamezeno neustálým převozům klientů. 
Na tento typ péče mohou přejít jiná zařízení soc. služeb.  
 
Paní Šléglová: Bohužel zařízení budou určená seniorům, zákon nehovoří o ošetřovatelských 
domovech pro osoby do 26let. Zdá se, že zákon nepokrývá potřeby např. dětí v koma vigilae. 
 
Mgr. Hladík: 
Na pomezí soc-zdrav.péče chybí v Brně asi 220míst. Je ambice tyto místa vytvořit. Na tomto 
spolupracujeme s Jihomoravským krajem. Možné lokality Červený kopec a nebo Kociánka.  
Dále je nutná rekonstrukce domova na Nopově ul., tím ubude 70lůžek, která bude třeba někde 
nahradit. 
 
Mgr. Ing. Vondráčková: Při budování zařízení pro 200lůžek,  prosím rozdělit je do více lokalit a nebo 
alespoň do menších domečků, obří instituce jsou velmi neosobní a klienti do nich ani nechtějí. 
 
Ad.5 Informace o projektu rozvoje paliativní péče v městě Brně 
 
Mudr. Prosková informovala: 
V roce 2017 by měl být schválen zákon , který postaví paliativní péči na roveň  ostatním 
zdravot.službám, včetně všech plateb. 
 
V souvislosti s připravovaným zákonem  se budeme zaměřovat na proškolení personálu v domovech 
pro seniory, aby uměl poskytovat paliativ.péči a rovněž spolupracovat s praktickými lékaři, tak aby 
uměli účinně pomoci rodinám, které pečují o svého člena. 
 
Paliativní péče o děti je zajišťována v dětské nemocnici, při které existuje i domácí hospic. Bohužel 
zatím pouze pro onkologické pacienty. 
 
V městě Brně by mělo být zřízeno odd. paliativní péče.  
 
 
Ad.6 Informace o průběhu městské sbírky hraček 
 
Bc. Tesařová informovala, že sbírka hraček je velmi úspěšná a lidé o ní mají zájem. Dále sdělila, že 
vzhledem k vývoji sbírky žádáme, aby lidé již nenosili plyšáky a poprosila  členy PSpR, aby tuto 
informaci předali ve svých organizacích. 
Před předáním hraček neziskovým organizacím budou plyšové hračky vyprány v jedné 
z příspěvkových organizací města. 
Hračky budou darovány zejména do těchto organizací: 
Host-Home-Start Česká Republika,z.ú. 
Sdružení Petrov,z.s. 
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IQ Roma servis,z.s. 
Paspoint, z.ú. 
Centrum pro dětský sluch Tamtam,o.p.s. 
Slezská diakonie 
Diecézní charita Brno 
 
Vzhledem k množství hraček  budeme oslovovat i další organizace. 
 
Ad.7 Různé: 
 

• Mgr. Hladík informoval, že byl dokončen dokument Zajištění péče o seniory na území 
statutárního města Brna (byl v programu naši minulé schůze) a v únoru bude projednán 
v orgánech města.  

Má dva hlavní cíle:  
Podpora rodiny, tak aby senior mohl co nejdéle zůstat v přirozeném prostředí. 
Dostatek kapacit v oblasti bytové, zdravotní a sociální a prostupnost v rámci systému. 
Tyto cíle se rozvíjí do dalších opatření, jak tzv.měkkých např. zřízení socioinfopointu,                             
tak tzv. tvrdých: nová výstavba, bytová oblast. 

 

• Mgr. Draholová předala všem přítomným členům informační leták „Co dělat v případě 
smogové situace“ , který Kancelář Brno - Zdravé město vydalo ve spolupráci s Odborem 
životního prostředí MMB. 

 
 
Závěr: 
 
Paní předsedkyně poděkovala všem zúčastněným  a ukončila jednání. 
 
Termín další schůze byl stanoven na  pátek 10.2. 2017 v 8.00hod. 
 
 
Zapsala: Bc. Drahomíra Tesařová., dne 31.1. 2017  
 
 
 
 
 
Přílohy:  
Prezenční listina 
Akční plán na rok 2017 
Koncepce rodinné politiky MPSV 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


